
1 
 

Protokół Nr VIII/29/2021 

z XXIX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 21 maja 2021 r. 

 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek obrad, zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić zmiany. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dwóch punktów, jeden to „Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w związku z pracami 

Komisji Europejskiej nad „Unijną strategią na rzecz bioróżnorodności 2030 r. Przywracanie 

przyrody do naszego życia”, a drugi to „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031”, ponadto poprosił o zdjęcie                       

z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa”, powiedział iż uchwała ta będzie 

jeszcze konsultowana społecznie w sołectwach, a w związku z tym że trwają działania mające 

na celu przeciwdziałanie alkoholizmowi ta chwała jest do zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zaproponować inne zmiany, w związku 

z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddał pod głosowanie zmieniony porządek 

obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XXVII i XXVIII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w 

związku z pracami Komisji Europejskiej nad „Unijną strategią na rzecz 

bioróżnorodności 2030 r. Przywracanie przyrody do naszego życia 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placu zabaw i siłowni 

plenerowej w Rakszawie, przysiółek Basakówka 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Czarna w sprawie powierzenia Gminie Rakszawa w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę w miejscowości Zalesie w Gminie Czarna 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2021 – 2031 

12. Wnioski i zapytania radnych 
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13. Sprawy różne 

14. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołów z XXVII i XXVIII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi 

do protokołu z XXVII sesji Rady Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał 

pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z XXVIII sesji Rady 

Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z XXVIII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany, po czym 

ogłosił przerwę techniczną potrzebną na usunięcie awarii dźwięku w transmisji dzisiejszej sesji. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż 4 maja uczestniczył w Święcie Strażaków podczas 

uroczystej Mszy Św. Został poświęcony nowy samochód, ponadto uczestniczył we wspólnym 

posiedzeniu komisji, spotykał się z mieszkańcami, odbyła się komisja w terenie, w trakcie tego 

spotkania zebrane osoby były na drodze niedaleko strażnicy, a także przy Ośrodku Zdrowia. 

Pan Przewodniczący powiedział, iż po tym spotkaniu udał się na dzikie wysypisko śmieci, ale 

o tym powie w sprawach różnych, dodał że jest w stałym kontakcie z dyrektorami szkół, a także 

monitoruje na bieżąco prace remontowe w szkołach. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt 

czwarty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Pan Wójt powiedział, iż działania Wójta są związane głównie z funkcjonowaniem Gminy,           

praca Wójta na dzień dzisiejszym głównie skupiona jest nad nadzorem nad inwestycjami, nad 

pozyskaniem środków zewnętrznych oraz nad reformami w jednostkach organizacyjnych. W 

dniu wczorajszym była mowa o tym, że inwestycje zamkną się kwotą 9.731.116,00 zł, w dniu 

dzisiejszym te dane nie są już aktualne, wpłynęły kolejne środki, dostał je Zespól Szkoły 

Podstawowej Nr 1 na wyposażenie kuchni, w kwocie 80.000,00 zł, z wkładem własnym jest to 

kwota 100.000,00 zł. Na kanalizację dofinansowanie wynosi 1.000.000,00 zł, po przetargu 

wyszła kwota 1.352.000,00 zł, wkład własny musi zabezpieczyć Gmina, w związku z czym na 

następnej sesji bariera 10.000.000,00 zł na inwestycje zostanie złamana.  
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt piąty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przedstawienie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na ostatniej sesji podjęto uchwały: 

- Uchwała Nr XXVIII/227/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie zgłoszenia Sołectwa Rakszawa Dolna do „Podkarpackiego Programu Odnowy 

Wsi na lata 2021-2025” – uchwała w trakcie realizacji,  

- Uchwała Nr XXVIII/228/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Rakszawa Dolna – uchwała w 

trakcie realizacji,  

- Uchwała Nr XXVIII/229/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej do gminnego 

zasobu nieruchomości – dokumenty są kompletowane i przygotowywane do notariusza,  

- Uchwała Nr XXVIII/230/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Rakszawa na lata 2021- 2025 – uchwała 

w trakcie realizacji,  

- Uchwała Nr XXVIII/231/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych z nieczystości ciekłych z terenu Gminy Rakszawa – uchwała została 

przesłana do Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego i została 

opublikowana 18 maja 2021 r. pod poz. 1881, 

- Uchwała Nr XXVIII/232/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/193/20 Rady Gminy w Rakszawie – uchwała 

została przesłana do Dziennika Urzędowego Województwa Podkarpackiego, nie została 

jeszcze opublikowana, 

- Uchwała Nr XXVIII/233/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021 – uchwała w trakcie realizacji,  

- Uchwała Nr XXVIII/234/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 kwietnia 2021 roku w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021-2031  

– uchwała w trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, a następnie uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w związku 

z pracami Komisji Europejskiej nad „Unijną strategią na rzecz bioróżnorodności 2030 r. 

Przywracanie przyrody do naszego życia. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż dokument o którym mowa ma wejść w życie w 2030 roku, na temat 

tej Strategii nie ma żadnych informacji, a te które docierają mówią możliwości dość dużego 

ograniczenia, użytkowania terenów objętych różnymi formami ochrony przyrody, obecnie 
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łagodnymi w porównaniu z pełnym zakazem ich używania, na terenie Gminy Rakszawa jest 

obszar „Natura 2000”, jest obszar chronionego krajobrazu, w przypadku, gdyby na tych 

obszarach doszło do jeszcze większych restrykcji, jeżeli chodzi o ochronę przyrody, np. zakazy 

zabudowy terenów, bądź zmiany ukształtowania terenu, wówczas Gmina pod kontem 

zabudowy mieszkaniowej straci bardzo duże tereny. Pan Wójt powiedział, iż nie tylko polscy 

samorządowcy nie mają wiedzy na temat planowanych zmian, nie mają jej także samorządowcy 

z innych krajów Unii Europejskiej, ten apel ma na celu umożliwienie dostępu do informacji na 

ten temat, być może zorganizowanie spotkania choćby na szczeblu wojewódzkim, gdzie 

mogliby się spotkać wójtowie, przedstawiciele rad z przedstawicielami Rządu, gdzie mogliby 

się dowiedzieć jaki jest plan działania w kwestii wspomnianej Unijnej strategią na rzecz 

bioróżnorodności. Pan Wójt powiedział, iż temat jest bardzo ważny, gdyż Podkarpacie jest 

jednym z najbardziej zielonych terenów w Polsce, w związku z czym jeżeli te zmiany będą 

wprowadzane, to Podkarpacie będzie nimi objęte w bardzo dużej części, co mocno wpłynie na 

naszą strategię rozwoju, dodał iż informacje powinny trafić nie tylko do przedstawicieli władz, 

ale także do mieszkańców, których zmiany będą bezpośrednio dotyczyć. 

Pan S. Piersiak uzupełniając wypowiedź Pana Wójta powiedział, iż Unijna strategia przewiduje 

ochronę 30% terenów lądowych i 30% terenów morskich Unii Europejskiej, nie jest jednak 

nigdzie sprecyzowane, czy będzie to podzielone równomiernie na wszystkie kraje, istnieje 

zagrożenie, że w niektórych krajach udział procentowy obszarów chronionych będzie znacznie 

większy nić w innych krajach, ponadto istnieje zagrożenie, że największym obszarem 

chronionym będą lasy państwowe, które w tej chwili stanowią około 30% terenów Polski, Lasy 

Przeprowadziły już analizę korzyści i strat, te ekspertyzy są dostępne na stronach internetowych 

Lasów Państwowych, niestety zagrożeń jest znacznie więcej niż korzyści. Pan radny 

powiedział, iż uważa, że Lasy Państwowe prowadzą w tej chwili zrównoważoną gospodarkę,            

a obszarów chronionych jest całkiem sporo.  

O godz. 916 na posiedzenie przybył Pan B. Kłosowski, od tej chwili w obradach uczestniczy 14 

radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Apelu do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej w związku 

z pracami Komisji Europejskiej nad „Unijną strategią na rzecz bioróżnorodności 2030 r. 

Przywracanie przyrody do naszego życia. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIX/235/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie przyjęcia Apelu do Rządu 

Rzeczypospolitej Polskiej w związku z pracami Komisji Europejskiej nad „Unijną strategią na 

rzecz bioróżnorodności 2030 r. Przywracanie przyrody do naszego życia, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placu zabaw i siłowni 
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plenerowej w Rakszawie, przysiółek Basakówka. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż przyjęcie tego Regulaminu jest etapem kończącym tę inwestycję, 

Regulamin po przyjęciu zostanie zawieszony i będzie na tym obiekcie obowiązywać, dodał iż 

jest to inwestycja na którą oczekują mieszkańcy. Pan Wójt wyraził nadzieję, że obiekt zostanie 

szybko otwarty i będzie służył mieszkańcom.   

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, wyraził zadowolenie, 

że wreszcie i ta część Rakszawy doczekała się placu zabaw, a rodzice z dziećmi nie musza 

jeździć do centrum  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                         

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placu zabaw i siłowni 

plenerowej w Rakszawie, przysiółek Basakówka. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIX/236/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 

z placu zabaw i siłowni plenerowej w Rakszawie, przysiółek Basakówka, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

z Gminą Czarna w sprawie powierzenia Gminie Rakszawa w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę w miejscowości Zalesie w Gminie Czarna. Pan Przewodniczący o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt powiedział, iż w przypadku przenikania się sieci wodociągowych i kanalizacyjnych 

pomiędzy sąsiednimi gminami jest obowiązek zawarcia porozumień między tymi gminami, 

gdyż gminy rządzą sieciami na swoim terenie, nawet jeżeli są to sieci prywatne. W 

miejscowości Węgliska jest gminna sieć wodociągowa z której zasilane są budynki w 

miejscowości Zalesie na terenie Gminy Czarna. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

z Gminą Czarna w sprawie powierzenia Gminie Rakszawa w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę w miejscowości Zalesie w Gminie Czarna. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIX/237/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego z Gminą Czarna w sprawie powierzenia Gminie Rakszawa w 

zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę w miejscowości Zalesie w Gminie Czarna, odczytał 

jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż w związku z otrzymaniem dofinansowania z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 854.634,00 zł, środki te przeznacza się na realizację zadania 

inwestycyjnego pn.” Przebudowa drogi publicznej nr 10 9960 R   Rakszawa ZSTG - Rakszawa 

Wołochy”. Kwota dofinansowania wynosi 60% całkowitych rzeczywistych wydatków 

kwalifikowanych tego zadania. W uchwale zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 

330.000,00 zł z tytułu sprzedaży działki położonej w miejscowości  Węgliska 514/4 o 

powierzchni 1,30 ha z przeznaczeniem na uzupełninie wkładu własnego do zadania objętego 

dofinansowaniem. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to kolejna inwestycja związana z dofinansowaniem, niestety nie 

na wszystkie drogi uda się pozyskać dofinansowanie, żeby je na raz zrobić, w związku z czym 

poprosił radnych, aby tłumaczyli mieszkańcom, że nie wszystko na raz uda się zrobić. Pan Wójt 

powiedział, iż po wprowadzeniu tych środków do budżetu kwota na inwestycje, na ten rok 

sięgnie 9.731.000,00 zł, a niedługo przekroczy 10.000.000,00 zł. Pan Wójt poprosił o podjęcie 

tej uchwały, a także o podjęcie kolejnej uchwały tj. zmianę wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa na rok 2021. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIX/238/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie zmiany budżetu Gminy Rakszawa 

na rok 2021, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2021 – 2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią 

Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż z wykazu przedsięwzięć wieloletnich WPF skreśla się zadanie 

„Budowa wiaduktu kolejowego w śladzie drogi wojewódzkiej nr 877, to zamierzenie będzie 

realizowane w jednym roku, dlatego też nie powinno być ujęte w wykazie przedsięwzięć 

wieloletnich, będzie to pomoc finansowa dla Województwa Podkarpackiego w roku 2022, w 
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kwocie 200.000,00 zł, zmiana uchwały dotyczy także zmiany limitu zobowiązań, na 2022 rok 

i wynosi on 950.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały,                        

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2021 – 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIX/239/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie uchylenia uchwały Nr 

XXIII/194/20 Rady Gminy w Rakszawie z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031, odczytał jej treść, a 

następnie uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad                     

tj. wnioski i zapytania radnych. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt dwunasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad                      

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt poruszył problem dzikich wysypisk na terenie Gminy Rakszawa, powiedział iż 

Gmina w ramach swoich obowiązków zapewnia wszystkim budynkom zamieszkałym dostęp 

bezpośredni do odbioru, firma odbierająca odpady praktycznie dojeżdża pod dom każdego 

mieszkańca, niejednokrotnie pokonując do jednego domu po kilkaset metrów, co zabiera 

mnóstwo czasu, a można by było przejechać tylko drogą publiczną tak, jak to jest w sąsiednich 

gminach, gdzie mieszkańcy muszą donosić kubły nawet 200 – 300 m, u nas takich sytuacji nie 

ma, tu służby zbierają śmiecie praktycznie przy domach, Gmina zbiera śmieci przy drogach 

zarówno powiatowych, jak i wojewódzkich, a nie ma takiego obowiązku, za to odpowiadają 

służby Starosty i Marszałka. 

Jeżeli chodzi o śmieci na dzikich wysypiskach Pan Wójt powiedział, iż jest przekonany w 99%, 

że nie wyrzucają ich mieszkańcy naszej Gminy, bo wiedzą, że śmieci będą im zabrane spod 

domu, ponadto Gmina Rakszawa, jako jedna z niewielu w Województwie Podkarpackim 

posiada punkt selektywnej zbiórki odpadów, czynny nawet w soboty, pełnoprawny taki punkt 

jest jeszcze w Leżajsku i w Przeworsku. Pan Wójt powiedział, iż nie zgodzi się z opiniami, 

jakie krążą w portalach społecznościowych, że Gmina powinna sprzątać po lasach i o polach, 

po pierwsze dlatego, że każdy mieszkaniec ma obowiązek utrzymania czystości na swoim 

terenie, po drugie zgodnie z ustawą o odpadach właścicielem odpadów jest właściciel 

nieruchomości, sami mieszkańcy nie interweniując w stosunku do osób wywożących odpady 

robią sobie krzywdę, bo ilość odpadów zebranych z dzikich wysypisk powoduje istotny wzrost 

strumienia odpadów z Gminy Rakszawa, co skutkuje wzrostem cen. Pan Wójt powiedział, iż o 
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sytuacji powiadomiona jest Policja, ale te poszukiwania, to szukanie igły w stogu siana, gdyż 

mieszkańcy nie chcą w tej kwestii współpracować, a prawdopodobnie wiedzą, kto wysypuje i 

w które miejsca odpady. Gmina podejmuje teraz bardzo restrykcyjne działania, w stosunku 

osób i firm, które nie mają podpisanej umowy na odbiór odpadów, z zawiadomieniem organów 

ścigania włącznie, dotyczy to głównie firm i organizacji, a o tym, które to są organizacje, czy 

firmy można stwierdzić na podstawie morfologii odpadów, m. in. są to np. materiały 

budowlane, czy odpady biodegradowalne zmieszane z plastikami, zdarzało się i tak, że do lasy 

były wywożone liście w workach. Pan Wójt powiedział, iż będzie chciał dojść do porozumienia 

z innymi gminami, żeby również one przeprowadziły kontrolę firm w zakresie posiadania 

umów na odbiór odpadów, często zdarza się tak że przedsiębiorcy nie mają gdzie szybko oddać 

takich odpadów i trafiają one na dzikie wysypiska, bo ich gminy mają porozumienia z PSZOK 

znacznie oddalonymi, nasi mieszkańcy mogą te odpady oddawać do naszego PSZOK. W 

ubiegłym roku Gmina Łańcut miała umowę z Rakszawą i jej mieszkańcy odpady mogli 

przywozić do tutejszego PSZOK, oczywiście odpłatnie, koszty pokrywała Gmina Łańcut, w 

tym roku podpisali porozumienie z innym PSZOK. Pan Wójt powiedział, iż będzie chciał 

podjąć współpracę w zakresie monitoringu w Gminie, zamiar taki jest od dawna, tu nieco 

trzyma ochrona danych osobowych, ponadto Gmina nie jest zarządcą wszystkich dróg, 

niemniej jednak będą podejmowane działania, aby zarządcy tamtych dróg również włączyli się 

w akcję monitoringu, sieć dróg powiatowych na naszym terenie daję duże możliwości 

poruszania się, ponadto planowane jest porozumienie się z Komendą Powiatową Policji w 

zakresie ustawiania tzw. foto pułapek. W kwestii utrzymania czystości w lasach na chwilę 

obecna są ustne porozumienia, niemniej jednak są już wiążące. Pan Wójt powiedział, iż jak 

tylko pozwoli na to sytuacja będzie chciał zrobić taką akcję, jak kiedyś „sprzątanie świata”, 

akcję niewyrzucania śmieci nie tylko do lasu, ale także do rzek, dodał iż rygorystycznie będą 

traktowane sytuacje związane z zanieczyszczaniem stref przy ujęciach wody. Pan Wójt poprosił 

radnych i sołtysów, aby uświadamiali mieszkańców w kwestii dzikich wysypisk, żeby o nich 

informowali, nie tylko poprzez wpisy na FB, bo to może przynieść odwrotny skutek i wręcz 

zachęcić niektórych do wywożenia tam odpadów, bo skoro już są to może być więcej, niektóre 

odpady są tak dużych gabarytów, że na pewno ktoś widział, jak były wywożone, nie jest to 

reklamówka wyrzucona z samochodu. Pan Wójt powiedział, iż niejednokrotnie mieszkańcy 

dużo widzą, ale tego nie zgłaszają.  

Pan J. Panek powiedział, iż podoba Mu się to, co powiedział Pan Wójt, wyraził nadzieję, że 

„zwariowany czas” ustąpi i pozwoli na wspólne działanie, w kierunku polepszenia spraw 

związanych z czystością naszej Gminy, dodał że na ten temat może dużo powiedzieć, gdyż ma 

czas i podjeżdża i zagląda w różne miejsca, stara się również reagować, co niejednokrotnie 

spotyka się z różnymi inwektywami. Pan sołtys powiedział, iż jest członkiem koła 

wędkarskiego, które opiekuje się rejonem stawów w Brzeźniku, jest tam rakszawska straż 

rybacka, która działa bardzo prężnie, wyłapała ona wiele faktów, gdzie przyjeżdżają obcy 

ludzie, wędkarze i przy okazji wysypują śmieci, członkowie koła wędkarskiego uprzątają te 

śmieci i z pomocą Energokomu wywożą, rejon Brzeźnika stał się terenem rekreacyjnym dla 

ludzi z innych gmin, przyjeżdżają tam osoby z psami, które są prowadzone w niewłaściwy 

sposób, bez zabezpieczenia, a zwrócenie uwagi właścicielowi spotyka się z dużą agresją. Pan 

J. Panek powiedział, iż duże wysypisko śmieci jest przy byłej cegielni, gdzie jeszcze stoi jej 

komin,  w tej kwestii rozmawiał wielokrotnie z zarządcą cmentarza, były tam jakieś 

uzgodnienia zarządcy cmentarza z właścicielem tego terenu, że będą tam wywożone śmieci, 

ale właściciel nieruchomości postawił warunek, żeby te śmieci były przysypywane. Pan sołtys 

powiedział „ja drodzy państwo o tym temacie nie chcę zbyt dużo mówić, bo zaraz zostanę 

posądzony, że walczę z kościołem, no bo to jest sprawa oparta o naszą parafię”. Pan J. Panek 

zasugerował, aby o tym temacie wspólnie porozmawiać z kim trzeba, bo śmiecie z cmentarza 

jak były wywożone, to nie zawsze były przysypywane. Pan sołtys powiedział, iż od pewnego 

czasu „jesteśmy zasypywani prywatnymi pojazdami w różnych miejscach, pojazdami głównie 
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pracowników VAN PUR-u, utrudniają ruch, nie bardzo przestrzegają zasady parkowania, mają 

w nosie ten regulamin, który wprowadziła Rada”, w tym temacie należałoby z kimś 

porozmawiać, bo to pracodawca powinien zabezpieczyć pracownikowi miejsce do 

zaparkowania samochodu, nie musi tego robić Gmina, od paru miesięcy jest to bardzo 

uciążliwe, głównie w rejonie sklepów, w rejonie cmentarza, w tej chwili bardzo dużo dzieci 

jest przywożonych do szkoły i zabieranych z niej, osoby przyjeżdżające z tymi dziećmi nie 

mają możliwości postoju tam, „musieliby pod Brzeźnikiem parkować” i z tym dzieckiem iść, 

ten problem trzeba rozwiązać.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż dziwi Go, że właściciel posesji – dawnej cegielni 

wyraził zgodę na wywóz plastików, nie wie, czy właściciel może taką zgodę wyrazić, gdyż są 

to odpady niebezpieczne i jeszcze żeby te odpady przysypywać. Pan Przewodniczący 

powiedział, iż po ostatnim spotkaniu udał się tam na miejsce i już na początku wjazdu na teren 

cegielni wysypane są śmieci w workach, a przysypanie śmieci polegało na tym, ze ktoś tam 

wywiózł ścięte gałęzie jedliny i tui i tym to przysypał. Przewodniczący Rady Gminy 

powiedział, iż zauważył wywiezione do lasu pustaki, a można by było zasypać nimi dziury w 

drogach. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż Wojewoda Podkarpacki zarządził wybory uzupełniające do 

Rady Gminy w sołectwie Węgliska, do 24 maja jest termin zgłaszania komitetów wyborczych, 

w związku z czym jeżeli mieszkańcy Węglisk oglądają dzisiejszą sesję może zgłoszą taki 

komitet, termin mija w najbliższy poniedziałek. Obowiązuje kalendarz wyborczy, a wszelkie 

dokumenty związane z tymi wyborami są dostępne na stronie internetowej Gminy, są tam też 

dokumenty potrzebne do założenia komitetu wyborczego.  

Pan S. Piersiak zapytał, czy są to tylko i wyłącznie wybory uzupełniające do Rady Gminy, czy 

są to również wybory na sołtysa.  

Pani Sekretarz powiedziała, iż są to tylko i wyłącznie wybory na radnego, te wybory mają się 

odbyć 18 lipca i nie chciałaby, aby nałożyły się terminami. Jeżeli chodzi o wybory sołtysów, 

kalendarz wyborczy będzie opracowywany w Gminie.  

Pan J. Panek podziękował za wybór sołectwa Rakszawa Dolna do specjalnego programu 

pomocowego, dodał iż wspólnie z Radą Sołecką postara się sprostać wszystkim wymogom, 

jakie w tym programie obowiązują. Pan sołtys powiedział, iż w tym zakresie bardzo dobrze 

współpracuje Mu się z Panią M. Nycz.  

Przewodniczący Komisji Społecznej zwrócił się do Pana J. Panek, jako do radnego 

powiatowego i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej tamtejszej Rady z pytaniem, „czy 

mieszkańcy, którzy zostali obdarowani większą kwotą do zapłaty za grunty budowlane, mają 

jeszcze jakąś możliwość odwołania się od tej decyzji”. 

Pan J. Panek powiedział, iż temat o który Pan radny zapytał jest szeroki i złożony, z tego co do 

tej pory się dowiedział wie, że możliwość pomocowa dla każdego mieszkańca istnieje, ale 

trzeba by było zorganizować to w sposób przemyślany, od każdej decyzji można się 

odwoływać, ale żeby uzyskać jakiś efekt trzeba dysponować faktami, każdy kto ma odpowiedni 

areał i jest rolnikiem, a został zakwalifikowany do wyższej płatności może pisemnie zwracać 

się do Starosty o wyjaśnienie, Starosta ma obowiązek przekazać to pismo do geodezji 

powiatowej, a geodezja ma obowiązek uruchomić firmę, która dokonywała pomiarów i 

przeklasyfikowania, firma ta w róży sposób rozpatruje takie zażalenia, w niektórych 

przypadkach je akceptuje na podstawie danych, jakie posiada, a w niektórych przypadkach 

wysyła komisję, która w terenie ma prawo i obowiązek zbadać sytuację faktyczną, do końca 

bieżącego roku obowiązuje rękojmia  nałożona przez firmę wykonującą te prace geodezyjne i 

do tego czasu można zgłaszać swoje roszczenia, po upływie tego czasu będzie można to zrobić 

wyłącznie sądownie. Pan sołtys powiedział, iż za mały jest udział naszych mieszkańców w 

życiu publicznym, nie chodzą na zebrania, a później krytykują, jak to jest źle. Po 

przeprowadzonej modernizacji wszystkie dokumenty były do wglądu, o czym informowały 

ogłoszenia wywieszone na tablicach ogłoszeń oraz ogłoszenie odczytane przez księży, 
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mieszkańcy zbagatelizowali tę sprawę, w okresie w którym można było coś „ugrać” zgłosiło 

się 120 osób, a 5500 właścicieli nieruchomości nie zareagowało, było im to wówczas obojętne. 

Informacje o tym, co będzie robione były na zebraniu, w którym uczestniczyło bardzo mało 

mieszkańców, dodał iż „niewiedza nie zwalnia z odpowiedzialności”, jeżeli ktoś nie jest 

rolnikiem, to również ma szansę coś zmienić, ale musi rozmawiać z dobrym geodetom i z 

dobrym prawnikiem. Pan J. Panek zapytał, czy ta odpowiedź satysfakcjonuje Pana J. 

Waniowski, jeżeli nie, to zaprasza do osobistego kontaktu, wówczas nie tylko wyjaśni, ale 

również pomoże rozwiązać problem.  

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż nie było to tylko Jego pytanie, inni radni 

mają takie samo zdanie na ten temat, jeżeli chodzi o informacje w kwestii modernizacji, to Pan 

radny był na pomiarach i z firmą geodezyjną była rozmowa na temat pomiarów działki, 

natomiast o zmianie gruntów nie było mowy, żadna z obecnych wówczas na miejscu pomiarów 

osób nic na ten temat nie słyszała.  

Pan J. Panek zgodził się z Panem J. Waniowski, powiedział, iż „w interesie firmy która 

wykonywała te pomiary nie było to, żeby dogodzić mieszkańcom poszczególnym, tylko żeby 

wykonać pracę”. Pan radny powiedział, iż Rada Gminy zbiorowo może przystąpić do jakiegoś 

protestu, uchwały Rady Gminy, dodał iż był oportunistą do wyniku tych spraw, ale był nim do 

momentu, kiedy zapoznał się z wszystkimi przepisami prawa geodezyjnego, kiedy to przekonał 

się, że wcześniej nie miał racji, powiedział iż prawo geodezyjne zmieniło się 5 lat temu, i 

zmiana ta jest na niekorzyść mieszkańców. Pan J. Panek powiedział, iż tutejsza Rada Gminy 

zwróciła się do inspektora geodezyjnego w Rzeszowie, jest to najwyższa władza geodezyjna w 

województwie, ten inspektor przeprowadził kontrolę, z czego został sporządzony raport, 

zasugerował aby ten raport odczytać na jednej z sesji, bądź tez jego treść zamieścić w Kurierze 

Rakszawskim, żeby ludzie mieli wiedzą na ten temat.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy zebrani chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku 

z tym, że nikt nie zabrali głosu uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXIX sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1020.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 
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